
 

20. februar 2023 

referent AØB 

 

Notater fra møde 8. februar 2023 på sportspladsen i Visby med drøftelse af løsninger  

af vandproblematik på den planlagte ”Multipladsen – et aktivt og uformelt mødested” 

Tak til deltagerne for fremmødet. Det er en fornøjelse, når så mange aktører kan samles og bidrage med 

viden til at finde gode løsninger.  

Deltagere 

Fra Visby 

• Peter Skrydstrup, projektgruppe Multipladsen 

• Leif Jacobsen, projektgruppe Multipladsen - ressourceperson 

• Jon Bak Lindhardt Fabricius, projektgruppe Multipladsen - ressourceperson 

• Alice Øvlisen Brun, Visby Lokalråd 

Fra Tønder Kommune 

• Danni Demant Juul Poulsen, Vej & Park 

• Ronni Rix Back, Sundhed, Kultur & Frivillighed 

 

Fra Tønder Forsyning 

• Finn Eskildsen, projektleder 

 

Entreprenør Jacob Rahr 

 

Årsag til mødet 

Visby Lokalråd har på vegne af Visby Idrætsforening og andre lokale aktører ansøgt om og fået politisk tilla-

delse til at etablere ”Multipladsen – et aktivt og uformelt mødested” i den sydlige ende af den eksisterende 

sportsplads. Tønder Kommune har givet landzonetilladelse til etableringen og byggetilladelsen er på vej. 

Multipladsen etableres på et areal, hvor grundvandet står højt, og i et område, hvor der ikke er ledig kapa-

citet til afvanding (i kraftige regnperioder blankt vand i et hjørne af arealet). Udfordringen er derfor at få 

lavet en tilstrækkelig stabil bund til Multipladsen. 

Jacob Rahr har tidligere fået oplyst af Tønder Kommune, at løsningen er en hævning af arealet, som i den 

laveste ende ligger op til 70 cm lavere end det højeste punkt på sportspladsen. 

 

 

 

Visby Lokalråd 

visbynet.dk og Infoland-app 

kontakt@visbynet.dk 



Multipladsen med belægning af permeabel gummi (bane og parkou-

rområde), faldsand (klatreområde og hængekøjer), fliser (opholds-

områder). Flisekant etableres mod omgivende areal. 

 

Drøftelserne 

Jord og vand 

Udgravning af prøvehuller viser, at der er ca. 90 cm fra overfladen til fast grund, og at grundvandet aktuelt 

står 35 cm under overfladen. Januar har været en meget regnfuld måned, og grundvandsstanden varierer 

hen over året. 

Regnvand skal kunne nedsive på grunden. En hævning af arealet og opfyldning med grus, sand m.v. (fagfol-

kene kender de rigtige termer) vurderes at være tilstrækkelig til at holde grundvandet væk fra banen og 

øge områdets kapacitet til nedsivning. 

Det kan overvejes at etablere en membran, som kan forhindre grundvandet i at blive suget op i sandlaget. 

Det kan overvejes at etablere en grøft/kanal langs det levende hegn som reservoir i regntider, eventuelt et 

regnvandsbed med planter, der kan tåle vand og tørke. Obs på børnenes sikkerhed. Placeringen må ikke 

blokere for fortsat pasning af beplantningen. 

Jacob havde møde med projektlederen fra leverandøren Uniqa 8. februar og afklarede, hvilken løsning der 

var mest relevant – og nødvendig. Referenten har tilføjet noter fra mødet i forlængelse af dette notat. 

Hvis grundvandet står meget højt i foråret og vanskeliggør udgravning kan det overvejes at etablere midler-

tidig pumpe i en periode, indtil jordarbejdet er færdiggjort. Såfremt vandet pumpes til bassin eller grøft på 

grunden, skal der ikke indhentes tilladelse fra kommunen, da der er tale om et begrænset kvantum vand.  

Den opgravede muld genbruges eventuelt på sportspladsen til udjævning og volde. Nærmeste naboer råd-

spørges om ønsker.  

Evt. genbrug af muld på idrætsanlægget skal aftales med Tønder Kommune. Som udgangspunkt skal der 

ikke udlægges muld på boldbanen, men muligt der kan anvendes muld på de omkringliggende arealer til 

opfyldning af huller m.v. Aftales nærmere med Tønder Kommune. Gælder ligeledes evt. etablering af volde 

som nævnt på mødet. Etablering af græs/skråninger omkring projektområdet aftales med Tønder Kom-

mune. Muld som måtte være i overskud bortskaffes.   

Tidsplan 

I nuværende tidsplan er perioden marts-april afsat til jordarbejdet, så Multipladsen kan etableres i maj-juni. 

Jacob forventer, at gravearbejdet vil kunne udføres i denne periode. Uniqa har ikke datofastsat deres ar-

bejde. Der er mulighed for en udvidelse af projektperioden hen over sommeren. 



 

 

 

Beplantning langs Krovej 

Træerne langs Krovej skal måske skæres ned til en hensigtsmæssig højde eller fjernes helt for at reducere 
behovet for at fjerne nedfaldne blade fra Multipladsen. Bøgehækken skal bevares for at have afskærmning 
mod vejen. Trådhegnet er slidt og kan fjernes.  
Evt. beskæring, nedskæring, udtynding o.l. af beplantning er noget Tønder Kommune står for/hjælper med. 
Projektgruppen vender tilbage med ønsker i forhold til dette. 
 

 

Kommunale godkendelser 

Der foreligger 

• Kultur- og Fritidsudvalgets godkendelse af arealets fremtidige anvendelse, maj 2022 

• Landzonetilladelse, december 2022 

• Byggetilladelse  

• Kontrakt på gratis langtidsleje af arealet udarbejdes, når den endelige placering er fastlagt 

• Kommuneplan 130.51.1 

Illustrationer og tekniske data er tidligere fremsendt i forbindelse med ansøgningerne. De er herudover til-

gængelige på Visby Lokalråds hjemmeside visbynet.dk:  

• Illustrationer 

• Multipladsen - Arealernes mål 

• Gummibelægning - test af vandgennemtrængning 

• Gummibelægning – datablad og krav til bundopbygning 

  

https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Kommunens-godkendelse-af-areal-til-Multipladsen-1.pdf
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Landzonetilladelse-Multipladsen-1.pdf
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Byggetilladelse-til-Multipladsen.pdf
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Kommuneplan-130.51.1-Sportspladsen.pdf
https://visbynet.dk/
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Multipladsen-illustrationer-36-sider-nye.pdf
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Multipladsen-arealernes-maal.pdf
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Gummibelaegning-test-af-vandgennemtraengning.pdf
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Datablad-Playtop-Gummibelaegning.pdf


 

Uddrag af referat af møde mellem entreprenør Jacob Rahr og Uniqa 

 

 

Mødedato:  8. januar kl. 12.00 

 

Deltagere: 

 

  *   Jacob Rahr (Entreprenør) 

  *   Lasse Lindegaard, UNIQA (Projekteringsdirektør) 

  *   Tanja Hybschmann, UNIQA 

 

På mødet blev følgende punkter gennemgået: 

 

  *   Eksisterende bundforhold. 

  *   Løsningsforslag til etablering af stabil bund. 

  *   Byggeproces, overlevering, koordinering og tidsplan. 

 

 

  1.  Eksisterende bundforhold: 

Ud fra prøvegravningerne fortaget af projektgruppen, vurderes der at være ca. 70 -90cm ned 

til sandbund. 

Jorden er på nuværende tidspunkt meget våd og grundvandet mødes i 30cm dybde. 

Hele området hvor multipladsen skal etableres ligger lavere end den tilstødende fodboldbane 

så området er mere vådt end de øvrige arealer. 

 

 

  1.  Løsningsforslag til etablering af stabil bund: 

Området udgraves ned til råjord (ca. 70-90cm dybde), hvorefter der opbygges en sandpude i 

samme højde. Ovenpå etableres bund af stabilgrus (ca. 25cm). 

Derved hæves multipladsen op i niveau med fodboldbanen, så vand på bane og legeplads und-

gås. Det vurderes, at der ved denne løsning ikke er behov for en drænløsning. 

 

 

 

 

Referent 

Tanja Hybschmann 

Projektchef 

Mobil: +45 29 38 32 08 

Mail: thy@uniqa.dk<mailto:thy@uniqa.dk> 

Web: www.uniqa.dk<http://www.uniqa.dk> 

Firma: +45 70 21 50 90 
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